
Bestyrelsesmøde den 16. maj 2024

Tilstede: Rasmus Hald Laursen, Kirsten Ladefoged, Ib Kjeldsen, Niels Peter Gleerup, Jørn Juul 
Sørensen, Karen Else Petersen, Grete Christensen, Jørgen Honore Andersen, Birthe 
Foged, Anette Sørensen 

Aktivitetsledere: Kirsten Thøgersen, Sonja Christensen, Aase Møller Eriksen

Afbud: Birgitte Jørgensen

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent

2. Underskrift af referat fra sidste møde

3. Orientering fra formanden

4. Status bogholderi

5. Aktivitetsledere - status

6. Afdelingens vision – diskussion om butikken

7. Sommerudflugt

8. Parkering Aarhus – aflevering mønter

9. Eventuelt

Forslag til næste møde: onsdag den 06. juni 2024 kl. 15 i Østerbrogade 20

REFERAT

Pkt. 1 Valg af dirigent og referent 

Niels Peter blev valgt til dirigent og Anette til referent

Pkt. 2 Underskrift af referat fra sidste møde 

Referatet blev underskrevet. 

Pkt. 3 Orientering fra formanden 

Afdelingen er blevet kontaktet om vores kasseapparat, som efter sigende er ’forældet’. Det blev 
besluttet, at vi fortsætter med den nuværende og ser tiden an.
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To bestyrelsesmedlemmer omrokerer: medlem Birgitte Jørgensen og suppleant Birthe Foged bytter 
roller. Dette på ønske fra Birgitte Jørgensen af private årsager.

Birthe Foged kunne fortælle, at hun også er aktiv i Kræftens Bekæmpelse, og at de står og mangler 
lokaler til deres møder/aktiviteter. Hvorvidt de vil kunne leje/låne vores lokaler nr. 18 vil blive 
behandlet på næste bestyrelsesmøde.

Pkt. 4 Status bogholderi

Der er blevet kigget på vores salg – sammenligning 1. kvartal 2023 og 1. kvartal 2024 – for at finde 
ændringer positiv/negativ på de enkelte produktnumre – og agere efter det. Denne form for 
opgørelse vil finde sted løbende, næste gang efter et halvt år.

Kassereren kunne fortælle, at vi nu har overført penge til Landskontoret efter gældende regler, og vi 
har været i stand til at yde væsentlig økonomisk hjælp til egne lokale sociale aktiviteter.

Oplysning om betaling af husleje førte til en diskussion om muligheden for at holde denne 
omkostning nede. Det blev foreslået at tage kontakt til udlejer for at indlede dialog. Emnet vil blive 
diskuteret på næste møde.

Samarbejdet med Talkompagniet er nu så vidt, at de har modtaget alle 2024 bilag til bogføring. 
Formand og kasserer har deltaget i Uniconta kursus sammen med andre Røde Kors afdelinger fra 
Djursland. Talkompagniet er velfunderet i Uniconta og har været i kontakt med Landskontoret. Der 
er 20 – 30 Røde Kors afdelinger rundt om i landet, der får bogført eksternt.

Pkt. 5 Aktivitetsledere - status

Nørklerne – der tænkes i nye aktiviteter, da forsendelse af strik til udlandet er stoppet af 
Landskontoret. Dog har vi et godt salg i egen butik, og den 08. juni afholdes International 
Nørklerdag, hvor der vil blive inviteret til åbent hus i nummer 18.

Integration – afholder lektiecafe, kulturcafe og fællesspisning. Lektiehjælp gennemføres med 
gymnasieelever. Et frivilligmøde planlægges med Røde Kors konsulent og deltagelse fra kommunen. 
Et cirkusbesøg er forestående, og besøg/arbejde i kolonihaven bliver ganske langsomt inddraget. Der
forventes at blive indkøbt et bordtennisbord snarest.

Familienetværk – består af 13 familier og 6 frivillige. Familierne interagerer mere med hinanden og 
får talt mere sammen. Den årlige tur til Djurs Sommerland er blevet afholdt. Familierne bliver hjulpet
med midler fra en Håndsrækning – der ansøges 3 gange om året. Der afholdes 2 sommerlejre med 
hhv. 10 og 8 pladser til vores afdeling. Der er desværre en tendens til at færre børn/unge ønsker at 
tage imod disse tilbud.

Familieven – grundet forskellige årsager ønsker 3 ud af 4 frivillige at stoppe deres engagement til 
sommer. Dette gør det svært at se, hvordan aktiviteten kan fortsætte. Måske skal vi overveje at 
stoppe aktiviteten. 

Landsindsamling – planlægning skrider planmæssigt frem, og Landskontoret har været i kontakt med
gymnasierne rundt om i landet. 
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Besøgstjeneste – samarbejde med Ældre Sagen kører fortsat. Der har været møde med 
Motionsvennerne om aktivering af dem der besøges.

Vågetjeneste – her er der en vis stilstand. Der mangler en aktivitetsleder.

Butikken – vi skal være mere kritiske med, hvad vi tager imod. Det er til tider uhyrligheder, der bydes
de frivillige. Utroligt hvad folk kan finde på at aflevere. Der skal tages principbeslutninger om vi vil 
acceptere at lægge/sætte ting til side til betaling senere, og om hvor ofte/hvordan der skal afholdes 
udsalg.

Pkt. 6 Afdelingens vision – diskussion om butikken

Fra et helikopterperspektiv blev følgende besluttet:

- Huslejen skal holdes så lav som mulig (spare omkostninger)
- Der skal bruges penge til støtte lokalt (egne lokaliteter/sociale aktiviteter)
- Vi skal forsøge at tiltrække nye (og yngre) frivillige

Flere konkrete forslag blev diskuteret bl.a.:

- Vi har meget legetøj – give noget til Mødrehjælpen ?
- Skal der oprettes/ændres i produktnumrene for at kunne følge salget bedre ?
- Bør butikskonsulent Lars Krogh kontaktes ?
- Hvordan skal vi løse udfordringen ’Vindfanget’ ?
- Skal der afholdes udsalg oftere ?
- Forslag til salg via netsalg. Dette blev nedstemt. Kan vi ikke styre.
- Salg via Facebook kører godt.
- Salg af genbrugsmaterialer. Dette blev nedstemt. Vi har ikke pladsen.
- Der skal ikke serveres kaffe. Vil blive brugt som ’varmestue’
- Forslag til at spille musik i butikken accepteres, såfremt der installeres højttalere, så 

musikken har samme lydniveau i hele butikken. Forslag til musikkilde: P5.

Pkt. 7 Sommerudflugt

Datoen er fastlagt: torsdag 05. september 2024 

Forslag til turen: Daugbjerg Kalkminer
Verdenskortet
Røde Kors Viborg
Dansk Nutidsmuseum Aars
Røde Kors Horsens / Fredericia
Røde Kors Skive / Spøttrup Kro

Turen diskuteres på næste bestyrelsesmøde.

Pkt. 8 Parkering Aarhus – aflevering af mønter

Denne ’tjans’ overtages af Jørn, da han arbejder i Aarhus og nemt kan gå til Danske Bank.
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Pkt. 9 Eventuelt

Opgaven med at tørre støv af hylderne i butikken overtages af en ny frivillig.

Jørn har deltaget i Røde Kors kursus for nye bestyrelsesmedlemmer – kan varmt anbefale dette til 
øvrige medlemmer.

Jørn er i kontakt med diverse interessenter om udvikling af sponsoraktivitet.

Alle opfordres til at få oprettet en Røde Kors mail bl.a. af sikkerhedshensyn. 

Det blev oplyst, at vores mail grenaa@rodekors.dk ikke har fungeret i nogen tid. Vores webmaster er
sat på sagen.

Næste bestyrelsesmøde onsdag 06. juni 2024 kl. 15 – 17 i Østerbrogade 20.

Godkendt, den _______________ 2024

Rasmus Hald Laursen Kirsten Ladefoged

Jørgen Honore Andersen Jørn Juul Sørensen

Niels Peter Gleerup Birthe Foged

Ib Kjeldsen Karen Else Petersen

Anette Sørensen
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